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Obiectivul de 10.000 de poliţişti de frontieră
mobilizabili sub drapelul UE până în 2020 nu
este realizabil, a estimat joi preşedinţia
austriacă a Consiliului UE, făcând ecoul unor
rezerve exprimate de statele membre cu privire
la un proiect-far al Comisiei Europene menit să
facă faţă imigraţiei ilegale, informează AFP,
potrivit agerpres.ro. Ambiţia executivului
european “depăşeşte cadrul a ceea ce este
realizabil”, a declarat joi dimineaţa ministrul
austriac de interne, Herbert Kickl, în timpul unei
reuniuni cu omologii săi din ţările UE, la
Bruxelles. “Cred că această cifră de 10.000
este bună, însă problema este să ştim în ce
termen şi cum vor fi adunate aceste 10.000 de
persoane”, a continuat ministrul, anunţând că
lucrează la un compromis cu alte ţări pentru a
schimba calendarul proiectului.

Comisia Europeană a propus în septembrie
o întărire considerabilă, până în 2020, a

Agenţiei Europene
pentru Gestionarea
Cooperării
Operaţionale la
Frontierele Externe
ale Statelor Membre
ale Uniunii
Europene (Frontex),
pe care doreşte să o
doteze cu propriul
echipament şi cu un
mandat foarte
extins. 

Miniştrii europeni de interne reuniţi la
Bruxelles au acceptat joi să autorizeze Frontex
să participe pe viitor la operaţiunile de
expulzare de migranţi ilegali spre ţările lor de
origine şi să intervină în ţări non-europene,
inclusiv africane. Însă ei vor avea nevoie de
mult mai mult timp pentru a tranşa problema
viitoarelor efective, în condiţiile în care Comisia
doreşte mobilizarea a 10.000 de agenţi din
2020. Acest număr total ar include personalul
propriu al Frontex (1.500 până în 2020, 3.000
până în 2027) şi agenţi detaşaţi de statele
membre (8.500 în 2020 şi 7.000 în 2027).

Franţa se numără printre ţările care
contestă calendarul Comisiei, care a îndemnat
marţi la adoptarea propunerii sale înainte de
alegerile europene din mai 2019. “Nu trebuie să
facem promisiuni utopice”, a atenţionat joi
ministrul german de interne Horst Seehofer,
reiterând în acelaşi timp sprijinul său pentru
întărirea Frontex. Controalele de la frontiere
restabilite în Spaţiul Schengen de ţări precum
Franţa sau Germania “nu vor putea fi
abandonate” atâta vreme cât frontierele externe
ale UE nu vor fi mai bine protejate, a adăugat
ministrul german.

În afară de rezervele legate de efective,
proiectele Bruxellesului îngrijorează de
asemenea ţările situate la graniţele UE, cum
sunt Italia, Spania, Grecia sau Ungaria,
precizează AFP, care se tem că vor fi lipsite de
suveranitate în problema frontierelor lor în cazul
unei intervenţii a Frontex. Operaţiunile poliţiilor
de frontieră ale ţărilor din UE vor fi în
continuare efectuate sub controlul autorităţilor
naţionale, însă o dispoziţie controversată a
proiectului i-ar acorda Comisiei puterea de a
decide o intervenţie într-o ţară despre care
consideră că nu reuşeşte să apere frontierele
externe, chiar dacă ţara respectivă nu va cere
acest lucru.

Un obiectiv irealizabil

10.000 de poliţişti
de frontieră în
FRONTEX? Da!
Dar să fim mai

raţionali!

Federația Uniunea Națională a
Organizațiilor Persoanelor Afectate
de HIV/SIDA (UNOPA), în parteneriat
cu Institutul Național de Boli
Infecțioase „Prof.Dr. Matei Balș”,
Centrul Român HIV/SIDA și
Academia Europeană de HIV/SIDA,
a organizat dezbaterea cu tema
„Programul de tratament HIV în
România - prezent și perspective”,
eveniment realizat cu ocazia 1
Decembrie - Ziua Mondiala SIDA. La
eveniment au participat medici
infecționiști, reprezentanți ai
autorităților responsabile cu
prevenirea și tratamentul infecției
HIV, reprezentanți ai organizațiilor
neguvernamentale active în
domeniu, pacienți, jurnaliști, etc.

UNOPA a prezentat situațiile
dificile pe care unii pacienți le-au
întâmpinat în direcția accesului la
tratamentul antiretroviral în 2018. În
9 județe ale țării, s-au înregistrat
punctual, în a doua parte a anului,
perioade de la câteva zile până la trei
săptămâni în care o parte dintre
pacienți nu au primit tratamentul ARV
de la spitalul unde erau arondați, din
cauza lipsei din farmacia spitalului a

unuia sau mai multor medicamente.
Cauzele principale ale acestor situații
au fost: buget insuficient alocat la
începutul anului, doar până în luna
august, împărțit pe 4 trimeste în filele
de buget; întârzierea rectificărilor
bugetare; procedurile de achiziții
birocratice și pe durată foarte lungă;
distribuitori care nu au onorat
comenzile; etc.

Câteva sute de pacienți au fost
afectați de probleme, unora dintre ei
li s-a schimbat schema de tratament,
o parte dintre ei au fost salvați prin
donații de la pacienți din țară și
străinătate, o parte au fost nevoiți să
întrerupă o perioadă administrarea
tratamentului. Nu au fost
documentate cazuri de copii sau de
gravide care să fie nevoiți să își
întrerupă administrarea
tratamentului.

“Anul 2018 a fost un an cu mai
multe probleme legate de accesul la
tratament al pacienților, în
comparație cu anii anteriori. S-au
cumulat în a doua parte a anului mai
mulți factori care au generat
întreruperi de tratament în unele
județe, pornind de la întârzierile în

bugetarea Programului Național,
lipsa unui acord cadru național
pentru achiziția de medicamente,
procedurile infernale de achiziții și
chiar exportul paralel. Stresul pentru
pacienții aflați în situația de a
întrerupe tratamentul sau a merge
din 3 în 3 zile la spital pentru
tratament a fost unul groaznic.
Situația asta nu mai poate continua,
cerem autorităților implicare și
responsabilizare pentru prevenirea
întreruperilor de tratament pentru
pacienții cu HIV. E nevoie de buget
suficient încă de la începutul anului,
e nevoie de stocuri permanente de
medicamente în fiecare spital, e
nevoie de acțiuni preventive pentru
că astfel de situații să nu se mai
întample în anii următori!”, a declarat
Iulian Petre, director executiv
UNOPA.

Conform datelor furnizate de
Compartimentul pentru Monitorizarea
și Evaluarea Infecției HIV/SIDA în
România, la 30 septembrie 2018
sunt în viață 15.503 de persoane
infectate HIV/SIDA. În anul 2018 au
fost diagnosticate 489 de cazuri noi
de infecție HIV în România.

„Situația asta nu mai poate continua! Cerem
autorităților implicare pentru pacienții cu HIV“

Tratamentele au fost întrerupte în 2018!

Și uite că Moș Nicolae i-a adus un mic cadou
contribuabilului român care nu a înțeles până acum că,
prin Prima Casă, finanțează în mod indirect sistemul
bancar autohton. „Cică
includerea creditelor
date în acest program
sub incidența legii dării
în plată (DIP) ar
determina coborârea a
NOUĂ bănci sub
necesarul de capital
minim, acționarii fiind
nevoiți fie să tragă
obloanele, fie să aducă
de acasă bani extra,
adică circa 500 milioane
euro. Așadar, pentru ca
cele nouă bănci să nu
dea faliment sau bieții
lor acționari să nu fie
obligați să vină cu cash,
debitorul român trebuie
să rămână captiv acelui credit pe termen nelimitat. Asta în
condițiile în care aceeași bancă centrală, BNR, declara că
Prima Casă trebuie abandonată, pentru că băncile i-au
pervertit menirea inițială (sprijinirea persoanelor cu venituri
reduse - n.r.), transformându-l într-o afacere oneroasă,

anticoncurențială și auto-destructivă“, notează avocatul
Gheorghe Piperea. El se mai întreabă, pe bună dreptate,
cum se face că aceleași bănci virtual falite în cazul în care

legea DIP va acoperi și
Prima Casă, au deschis,
totuși, șampanii scumpe
pentru profitul record din
2018, de circa ȘASE
miliarde lei... „Ah, BNR
mai spune că
modificările DIP ar
putea duce la scăderea
ratingului României.
Este doar o invitație
fățișă adresată
agențiilor de profil, să
ne coboare calificativul.
De ce? Ar crește
dobânzile la creditele
luate de stat tot de la
aceleași bănci, evident.
Vorbim, totuși, de

aceeași lege care, chiar după spusele BNR, n-a avut
succes deloc, ducând la doar 800 de liberări de datorie“,
conchide Piperea.
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Cu șase miliarde lei în sac, bancherii se tem de faliment


